
 

پایان انحصار صداوسیما
به انگیزه حرف هاى صریح کاپیتان استقلال: «با تلویزیون حرف نمى زنم!» «اون دوربین تلویزیونه؟! من با تلویزیون 

حرف نمى زنــم! دوربیــن رو خاموش 
کن!» این دیالوگ معروف وریا غفورى، 
کاپیتان تیم استقلال است که در فضاى 
مجازى دست به دست مى شود. این که 
چرا وریا نمى خواهــد با تلویزیون حرف 
بزند، به خود او و تلویزیون مربوط است. 
در این یادداشــت مى خواهیــم به این 
موضوع بپردازیم که آدم هاى مشــهور 
و کســانى که مردم به دنبال شــنیدن 
حرف هاى آن ها هســتند به این نتیجه 
رســیدند که براى ارتباط با مردم دیگر 

احتیاجى به تلویزیون یا رادیو نیست.
در زمانى نه چندان دور مــردم تنها از 
طریق صداوسیما در جریان اخبار قرار 
مى گرفتند. مردم منتظر مى نشســتند 
تا اخبار ســاعت 14 یا 21 شــبکه یک 
آغاز شود تا آن ها در جریان اخبار ایران 
و جهان قرار بگیرنــد. چه خانواده ها که 
مجبور شدند سریال یا فوتبال محبوب 
خود را نبیننــد تا پدر خانــواده اخبار 

ببینند.
آن هایى هم که اهل مطالعه بودند باید 
صبرمى کردند تا روزنامه ها به مسائل روز 
قبل کشور بپردازند یا این که بعدازظهر 
کیهــان و اطلاعات مى خریدنــد تا در 

جریان امور قرار بگیرند.
حالا اما داستان فرق کرده است. اخبار 
به لطف شبکه هاى اجتماعى به سرعت 
برق و باد دست به دست مى شود. قبل از 

اینکه صداوسیما خبرى را پوشش بدهد، 
مردم در شــبکه هاى اجتماعى خبر و 

تحلیل آن را خوانده اند.
همین باعث شــده اســت آن هایى که 
دوست دارند صداى شان به مردم برسد 

دیگر معطل تلویزیون و رادیو نمى مانند 
و کار خود را مى کنند. دو رئیس جمهور 
سابق ایران یعنى رئیس دولت اصلاحات 
و محمود احمدى نژاد که در صداوسیما 
جایى ندارند و اخبار آن ها پوشش داده 

نمى شود از طریق شبکه هاى اجتماعى با 
مردم حرف مى زننــد و حرف هاى آن ها 

شنیده هم مى شود.
خیلى از هنرمندان بــه جاى این که در 
تلویزیون سریال بسازند یا بازى کنند در 

شبکه نمایش خانگى حاضر مى شوند و 
دیده مى شوند. سریال «هیولا» ساخته 
مهران مدیــرى، نمونه خوبــى از این 

معناست.
وریا هم مى داند مــردم حرف هاى او را 
بدون سانسور مى خوانند و دیگر نگران 
شنیده نشدن نظراتش نیست. هواداران 
فوتبال و اســتقلال هم مصاحبه کامل 
وریا غفورى را در کانال هاى تلگرامى یا 

سایت هاى خبرى خواندند.
این رفتار یعنى پایان انحصار صداوسیما 
در فضــاى رســانه اى کشــور. دیگــر 
صداوسیما هیچ برترى نسبت به دیگران 
ندارد. شــبکه هاى اجتماعى بر خلاف 
صداوســیما تیغ سانســور هم ندارند و 
مردم بــدون ممیــزى مى توانند نقطه 

نظرات مختلف را بخوانند و ببیند.
البته رفتار مدیران صداوســیما نشان 
مى دهد آن ها متوجه شکسته شدن این 
انحصار نشــده اند و فکر مى کنند هنوز 
دهه 60 یا 70 اســت که آن ها یکه تاز 

میدان اطلاعات باشند.
همین چشم بســتن به واقعیت ها باعث 
شده است که صداوسیما هر روز با ریزش 
مخاطب روبه رو شــود. بخشى از مردم 
واقعاً دیگر حوصله رفتار صداوســیما را 
ندارند و ترجیح مى دهند براى به دست 
آوردن اطلاعــات و دیــدن برنامه هاى 
سرگرم کننده دست به دامن شبکه هاى 

اجتماعى و ماهواره اى شوند.
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خبر خوش از جزیره

یورگن کلوپ تا 2024 
با لیورپول تمدید کرد

باشگاه لیورپول اعلام کرد که قرارداد سرمربى 
محبوب آلمانى این باشــگاه، تا سال 2024 
تمدید شد. «یورگن کلوپ» که در میانه هاى 
فصل 16-2015، جانشــین «برندان راجرز» 
روى نیمکت لیورپول شد، این تیم را در همان 
فصل به فینال لیگ اروپا رساند و دو بار نیز با 
این تیم به فینال لیگ قهرمانان رســید و در 
نهایت توانست فصل گذشته با این تیم قهرمان 
این رقابت ها شود. تیم او در این فصل هم نتایج 
بســیار خوبى در لیگ برتر کسب کرده و در 
حال حاضر با هشــت امتیاز برترى نسبت به 
لسترسیتى، تیم دوم جدول و 14 امتیاز بیشتر 
از منچسترســیتى، مدافع عنــوان قهرمانى، 
درصدر جدول این لیگ قــرار دارد. به همین 
دلیل، مدیران این باشــگاه تصمیم گرفتند 
قرارداد او را تمدید کنند. در بیانیه باشــگاه 
لیورپول آمده است: ســرمربى قراردادش را 
تا ســال 2024 تمدید کــرد و حضورش در 
این پســت براى چهار ســال و نیم آینده را 
تضمین کرد. پیتر کراویتز و پپین لیندرز هم 
توافق کردند که به کارشــان در کنار کلوپ 
ادامه بدهند. این قــرارداد بعد از چهار فصل 
درخشان به عنوان سرمربى لیورپول بسته شد 
و مى تواند پایه اى براى تیم آینده و همین طور 

خود باشگاه براى دهه آینده باشد.
خبر تمدیــد قــرارداد کلوپ بــا لیورپول را 
خود این مربى در ویدئویــى که در تلویزیون 
اختصاصى باشگاه منتشــر شد، اعلام کرد. او 
در این ویدئو گفت: صبح بخیر از ملوود. فکر 
مى کنم شــما الان یک زیرنویس که نوشته 
شده: «خبر فورى» را مى بینید؟ خوب است! 
تصمیم گرفتیم کارمان را کــه تا حالا بد هم 
نبوده، تا سال 2024 ادامه بدهیم و قراردادمان 
را تمدید کنیم. این مى تواند خبر خوبى براى 
بعضى ها باشــد و نه چندان خوب براى بقیه؛ 
متاســفم و اگر نخواســتید مى توانید همین 
الان تلویزیون را خاموش کنید. اما براى بقیه 
که مى خواهند دلیلش را بداننــد بگویم که 
ما عاشق این جا هســتیم. این جا باشگاه فوق 
العاده اى است و ما واقعاً احساس مى کنیم در 
خانه هســتیم. فکر مى کنم خیلى ها لحظات 
لذت بخشــى از بودن ما در این جا داشــتند. 
مذاکرات سختى نبود و ما خیلى راحت بودیم. 
باید این مذاکرات را مخفى نگه مى داشــتیم 
و این اولین بار اســت که در مــورد آن حرف 
مى زنم چون شما فرد مناســبى هستید که 
بخواهم این موضوع را با او در میان بگذارم. باز 

هم مى بینمتان.
کلوپ هم در مورد تمدید قراردادش به سایت 
رسمى باشــگاه گفت: «این تمدید قرارداد، 
نشــانه عزم ما براى چیزى اســت کــه ما با 
همکارى هم آن را ساختیم و آنچه هنوز باید 
به آن برسیم. وقتى من پیشــرفت باشگاه را 
مى بینم و همکارى اى که در حال انجام است، 
احساس مى کنم که نقش مى تواند ادامه پیدا 
کند. هواداران کار مــا را در زمین مى بینند و 
مى توانند به عنوان پیشرفت ما آن را ارزیابى 
کنند و هرچند این بهترین ارزیابى است؛ اما 
تنها ارزیابى نیست. من شــاهد تعهد مالکان 
باشگاه در همه جنبه ها و عملکرد باشگاه که 
فکرش را بکنید، بودم. وقتى در سال 2015 با 
من تماس گرفته شد، احساس کردم ما براى 
هم ساخته شده ایم. اما الان فکر مى کنم من 
این مسئله را دســت کم گرفتم. تنها با باور و 
اعتماد کامل است که یک همکارى بى نقص 
براى دو طرف شکل مى گیرد و من مى توانم 
این تعهد را تا 2024 ادامه بدهم. اگر این طور 
نبود، من قــراردادم را تمدید نمى کردم. این 
باشگاه، جاى خوبى اســت و من نمى توانم به 
ترك آن فکر کنم. من باید بــه نقش مایکل 

مدیــر  ورزشى مان ادواردز، 
و تعهد او اشاره کنم. کار 
بقیــه به اندازه فعالیت 
بــه این براى رسیدن ما 

جایگاه و عناوین 
مهم بود.»

شطرنجفوتبال

«آندره آ اســتراماچونى» در گفت وگو با یک 
نشریه ایتالیایى گفت: تمایل دارم با استقلال 
به رقابت براى قهرمانى ادامه دهم و به زودى 

به تهران بر مى گردم.
سرمربى ایتالیایى که کانون توجه پرونده اى 
سیاسى - اقتصادى اســت در گفت و گو با 
لاگزتا دلو اسپورت اظهار داشــت: با وجود 
مشــکلات فراوان با اســتقلال، هواداران و 
بازیکنان نسبت به من عشق و محبت دارند 
و من نیز تمایل دارم کارم را با استقلال براى 

قهرمانى ادامه دهم.پرونده عجیب و غریب استراما به 6 ماه سورئال در ایران بازمى گردد اما وى امیدوار است تا 
زنجیره پرداخت هاى نامنظم به زودى متوقف شود؛ اتفاقى که موجب شد تا وى پس از بازگشتى فوق العاده با 
استقلال، این تیم را در صدر جدول رده بندى رها کند. سرمربى اسبق اینترمیلان و اودینزه با یادآورى خاطرات 
و تجربه خود در ایران تاکید کرد: امیدوارم بتوانم به تهران بازگشته و کارم را با باشگاه از سر بگیرم. این نشریه با 
اشاره به تجمعات اعتراضى هواداران استقلال مقابل دفتر باشگاه به منظور اعمال فشار بر مقامات استقلال براى 
بازگشت استراماچونى، به نقل از وى ادامه داد: برخى بازیکنان هم دریافتى نداشتند اما نوع قرارداد من متفاوت 
بود. بعد از گذشت مدتى، بانک مرا در جریان نامنظم شدن و وجود ناهماهنگى در پرداخت ها قرار داد. به باشگاه 
هشدار دادم و با وجود وعده هاى آنان، روز ششــم دسامبر به شکل کاملاً قانونى و موجه مجبور به فسخ شدم. 
وى در پایان تاکید کرد: مسائل و موانع زیادى وجود دارد اما من تنها به بازى مقابل شاهین بوشهر فکر مى کنم 
هرچند مدت زمان دورى من از باشگاه ممکن است به ضرر تیم باشد، با این حال موضوع مهم این است که روند 

شگفت انگیز استقلال از سر گرفته شود.

نفر نخست رده بندى شطرنج زنان ایران گفت: 
مشــکلات مالى باشگاه هاى شــطرنج ایران 
موجب شد تا در لیگ هاى خارجى به رقابت با 
حریفان بپردازم. ساراسادات خادم الشریعه که با 
ایرنا گفت وگو مى کرد، اظهار داشت: لیگ ایران 
در چند دوره گذشــته با حضور شطرنج بازان 
خارجى و برترین هاى داخلى برگزار مى شد و 
این موجب شده بود تا سطح آن بالا باشد اما به 
خاطر مشکلات مالى تیم ها، امکان استخدام 
بازیکن خارجى کم شده و برخى از برترین هاى 

شطرنج ایران نیز در لیگ هاى خارجى مشغول به فعالیت شده اند. مشکلات مالى موجب شده تا تیم هاى حاضر 
در لیگ برتر این رشته، با شطرنج بازان داخلى به مصاف حریفان خود بروند. لژیونر شطرنج ایران ادامه داد: تا دو 
سال پیش براى حضور در لیگ عضو تیم هاى شطرنج سایپا و پرسپولیس بودم؛ اما به خاطر برخى مشکلات مالى 
با باشــگاه ها ترجیح دادم که در دوره کنونى به لیگ هاى خارجى بروم. در یک ماه گذشته در 2 تورنمنت معتبر 
شرکت کردم که براى افزایش ریتینگ انفرادى کمک زیادى به من کرد. در تورنمنت نخست با یک تیم ایتالیایى 
در باشگاه هاى اروپا شرکت و نتایج خوبى کسب کردم اما دیگر هم تیمى هایم نتوانستند نتایج چشمگیرى کسب 
کنند و تیم به عنوان نهمى رسید. خادم الشریعه گفت: پس از مسابقات باشگاه هاى اروپا تورنمنتى در ایسلند با 
حضور 10 شطرنج باز زن برگزار شد که نتایج آن هم رضایت بخش بود. مجموع امتیازات این 2 تورنمنت موجب 
شد تا در ریتینگ زنده برترین شــطرنج بازهاى زن جهان در جایگاه دوازدهم قرار بگیرم. نایب قهرمان شطرنج 
بانوان جهان در بخش سریع و برق آسا با تشریح برنامه هاى ورزشى خود در سال 2019 عنوان کرد: تا پایان این 

سال باید در چند تورنمنت بزرگ شرکت کنم. 

آندره آ استراماچونى:

به زودى براى قهرمانى با استقلال به تهران برمى گردم
نفر نخست رده بندى شطرنج زنان ایران:

با تیم هاى داخلى مشکل مالى داشتم
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حمله «نسل زد»
 به لیگ قهرمانان اروپا

ایسنا: «نسل زد» در هفته پایانى لیگ قهرمانان 
اروپا درخشید. آن ها نشان دادند که دوره جدیدى 
آغاز شده است. هشت بازیکن 20 ساله یا کمتر که 
کارشناسان آن ها را نسل زد -کسانى که در اواخر 
دهه 90 یا اوایل 2000 میلادى متولد شــدند-، 
مى نامند، نام شان در هفته ششم لیگ قهرمانان 
برجسته شــد. رودریگو و جونیور(رئال مادرید)، 
آنسوفاتى(بارســلونا)، فلیکس(اتلتیکومادرید)، 
ام باپه (پارى سن ژرمن)، ســانچو(دورتموند)، 
فودن(منچسترسیتى) و سسنیون(تاتنهام) در 
مهم ترین رقابت هاى باشگاهى قاره گلزنى کردند 
و اغلب این گل ها در پیروزى تیم شان نقش مهمى 

داشت. نسل جدیدى در اروپا شکل گرفته است.
 

صعود یک پله اى بانوان فوتبالیست 
ایران در رنکینگ جهانى

فارس: فدراســیون جهانــى فوتبــال (فیفا) 
جدیدترین رنکینگ فوتبال زنــان را اعلام کرد 
که تیم ایران با یک پله صعود در جایگاه 70 قرار 
گرفت. ایران در آسیا چهاردهم است و استرالیا، 
ژاپن و کره شمالى تیم هاى اول تا سوم هستند. 
تیم آمریکا که در جام جهانى فوتبال زنان قهرمان 
شد، در جایگاه نخست جهان قرار دارد و پس از 
آن هم تیم هاى آلمان و هلند دوم و سوم هستند.

آزمون در جمع برترین هاى 
هفته نوزدهم لیگ روسیه

ایرنا: ستاره ایرانى موفق شد در جمع بهترین هاى 
هفته نوزدهم لیگ برتر روسیه قرار گیرد. عملکرد 
ســتاره ایرانى به قدرى خوب بود که توانســت 
در تیم برتر هفته روســیه قرار گیــرد. به نقل از
 Instat Index سردار آزمون در جمع بهترین هاى 

هفته نوزدهم لیگ برتر روسیه قرار گرفت.

نمى دانم چه باید کنیم
 تا توپ ها  گل شود!

مهر: ســرمربى تیم نســاجى مازندران گفت: 
نمى دانم چه باید کنیم تا توپ هاى ما گل شود. 
رضا مهاجرى، پس از تســاوى بدون گل مقابل 
شــهرخودرو اظهار داشت: شــرمنده شدیم که 
نتوانسته ایم 11 هفته برد به دست بیاوریم؛ ولى 
از این سوى قضیه باید به بچه هاى تیم به خاطر 

تلاششان تبریک بگویم. 

اطلاعیه مهم فدراسیون فوتبال 
درباره ویلموتس

ورزش 3: فدراســیون فوتبال ایــران مى گوید 
قرارداد «ویلموتس» از پاداش هاى فیفا پرداخت 
شده و ســه میلیون دلار هم نیســت؛ بنابراین 
شایعه سازان باید عذرخواهى کنند. در هفته هاى 
اخیــر گزارش هــاى متفاوتى از نــوع پرداخت 
فدراســیون، مبلغ پرداختى و دیگر موضوعات 
مطرح شده و حالا فدراسیون با انتشار اطلاعیه اى، 
به ابهام ها تا حدى پاســخ داده است. اطلاعیه 7 

بندى فدراسیون فوتبال به شرح زیر است:
1. کل دستمزد کادر مربیان خارجى تیم ملى چه 
در زمان آقاى کى روش و چه آقاى ویلموتس از 
محل عواید فیفا که جهت توسعه فوتبال پرداخت 
مى شود پرداخت شده و ارتباطى با منابع داخلى 
نداشــته و ندارد. در موضوع قــرارداد اخیر هم 
همانطور که بارها اعلام شد با توجه به تحریم هاى 
ظالمانه و مشکل انتقال پول از حساب فیفا با تأیید 
ستاد محترم تحریم استقراض انجام گرفته است.

2. براى اولین بار در قراردادهاى مشــابه با آقاى 
ویلموتس غرامت فســخ قرارداد صرفاً ســه ماه 
حقوق ماهیانه توسط طرفین تعیین شد که این 
موضوع در حال مذاکره اســت. لذا تفسیرهاى 
صورت گرفته از این موضوع و مبالغ طرح شده در 

سطح افکار عمومى کذب محض است.
3. ویلموتس که جامعه فوتبال او را معمار نسل 
طلایى فوتبال بلژیک مى دانند، با حضور در چهار 
جام جهانى در آخرین رتبه بندى فدراســیون 
تاریخ و آمار در رتبه نوزدهم بهترین مربیان جهان 

قرار گرفت.
4. نتایج اخذ شده دور از انتظار و مشکلات مربوط 
به انتقال وجه از دلایل عمده قطع همکارى بوده 
و در نهایت به جهت هدف گذارى اولیه در صعود 
تیم ملى به عنوان تیم نخست گروه انجام گرفت. 
بى شــک، منافع ورزش و فوتبال کشورمان در 
این تصمیم مورد تاکید بوده و موضوع جابجایى 
هرگز رزومه و توانایى هاى یک مربى را زیر سؤال 

نمى برد.
5. اصل قرارداد به تاریخ 21 آذر ســال 98 براى 
ریاســت محترم کمیســیون فرهنگى مجلس، 
دیوان محترم محاســبات، بازرسى محترم کل 
کشور و حراست محترم وزارت ورزش و جوانان 

ارسال شده است.
6. در قرارداد منعقده و برخلاف قرارداد مشــابه 

قبلى، فدراسیون مالیات نمى پردازد.
7 . با توجه به مصوبه هیئت رئیســه فدراسیون 
فوتبال، شایســته اســت افرادى که در روزهاى 
اخیــر و در هر جایگاهى اطلاعات نادرســت در 
این باره به افکار عمومى ارائه دادند و در رســانه 
ملى مبلغ قرارداد را سه میلیون دلار و خسارت 
آن را ســه میلیون دلار عنوان کردنــد، از رفتار 
غیرحرفه اى خود به صورت رسمى از مردم پوزش

 بطلبند.

مستطیل سبز
شکایت دوباره «نیمار» از بارسلوناورود استاندار بوشهر براى حل مشکلات مالى تیم فوتبال پارس جنوبى

فارس: مدیرکل ورزش و جوانان استان بوشهر گفت: استاندار بوشهر براى حل مشکلات تیم پارس جنوبى ورود کرده اند و پیگیر هستند تا به 
زودى مشکلات حل شود. احمد بهروزیان فر اظهار داشت: تیم فوتبال پارس جنوبى جم دل خوشى مردم و جوانان منطقه است و باعث افتخار 
مردم استان بوشهر است و امیدواریم مشکلات مالى این تیم رفع شود. مدیرکل ورزش و جوانان استان بوشهر افزود: تیم فوتبال پارس جنوبى 
سال ها در لیگ دسته دوم حضور داشت و توانست به لیگ آزادگان صعود کند و با قهرمانى در لیگ دسته اول فوتبال توانست به لیگ برتر 
صعود کند و عملکرد خوبى نیز طى این سال ها داشته است. وى بیان کرد: امسال این تیم متاسفانه با مشکلات مالى دست و پنجه نرم مى کند و 
تلاش همه مسئولان سیاسى و ورزشى استان بوشهر رفع مسائل و مشکلات مالى این تیم است تا پارس جنوبى بدون دغدغه لیگ برتر را ادامه 
بدهد. استاندار بوشهر براى حل مشکلات پارس جنوبى ورود کرده اند و پیگیرى مى کنند و امیدواریم در آینده اى نزدیک مشکلات رفع شود.

خبر آنلاین: بازیکن برزیلى دوباره از طریق دادگاه خواســتار 3.5 میلیون یورو (بخشى از دستمزدش) از تیم کاتالانى شد. هم چنین 
«خوسپ ماریا بارتومئو» و باشگاه را به رفتار نادرست متهم کرد. نیمار مى داند امضاى قرارداد با پارى سن ژرمن یک نوع انتقام بوده است. 
این درخواست در حالى مطرح شده که در تابستان شایعه بازگشت مهاجم پارى سن ژرمن به بارسا وجود داشت. پدر نیمار در رابطه با این 
موضوع گفت: این شکایت مانند زمانى است که بارسلونا را ترك کردیم. در این شهر حضور داریم تا مشکل را حل کنیم. کمى بعد توافقى 

میان طرفین خواهد بود و مساله حل مى شود. این موضوع به گذشته مربوط است.
او در ادامه اظهار کرد: ما نیز هم چون باشگاه کاتالانى نگران این موضوع نیستیم. تنها یک شکایت جدید است. پدر نیمار درباره هم بازى 

شدن پسرش با «لیونل مسى» گفت: نیمار با پارى سن ژرمن قرارداد دارد و نمى دانم این اتفاق خواهد افتاد یا نه.

مهدى شیرى، مدافع راست تیم فوتبال پرسپولیس قراردادش در پى توافق با محمدحسن انصارى فرد 
مدیر عامل باشگاه پرسپولیس را به مدت یک فصل دیگر تمدید کرد.

در چارچــوب هفته پانزدهم لیــگ برتر فوتبال تیم ســپاهان اصفهــان دوباره میزبــان پیکان
 تهران شد 

فوتبال جزیره

از سوى فدراسیون پزشکى ورزشى، دوره هاى ویژه 
روان شناسى براى مربیان رشته هاى ورزشى مختلف 
برگزار مى شود. کمیته آموزش فدراسیون پزشکى 
ورزشى به همراه کمیته روان شناسى این فدراسیون 
اقدام به برگزارى کارگاه یک روزه روا ن شناسى ویژه 
مربیان رشته ورزشى فوتبال کرده اند که روز سه شنبه 
هفته جــارى (26 آذرماه) برگــزار و علاقه مندان 
مى توانند از طریق سامانه آموزشى این فدراسیون 
به صورت آنلاین نســبت به ثبت نــام اقدام کنند. 

لاله سامع، رئیس کمیته روان شناسى فدراسیون 
پزشکى ورزشــى در گفت وگو با ایسنا، در ارتباط با 
برگزارى این کارگاه، اظهار کــرد: برگزارى چنین 
دوره اى براى رشته هاى توپ و تور، رشته هاى رزمى 
و رشته هاى توپ و راکت در نظر گرفته شده است و با 
توجه به استقبال مربیان فوتبال تصمیم بر این شد تا 
دوره تخصصى براى این رشته ورزشى برگزار شود؛ 
دوره اى که به صورت یک روزه از ســاعت هشت تا 
16 به طول خواهد انجامید. وى با اشــاره به این که 

مســائلى نظیر اضطراب، استرس و اعتماد به نفس 
با ورزشکاران همراه اســت و به سلامت روان آن ها 
مربوط مى شــود، اظهار کرد: بخشى از این مسائل 
به مربى باز مى گردد و قرار است در این دوره کنترل 
اضطراب، استرس، خشم و موارد این چنینى براى 
مربیان مدنظر قرار گیرد. در مهرماه سال جارى نیز 
دوره سراسرى روانشناسى ویژه مربیان گروه سنى 
پایه با کمک کمیته هاى روانشناســى هیات هاى 
پزشکى ورزشى استان ها مدنظر قرار گرفت که تحت 
عنوان مربیان گروه سنى پایه بود و در مجموع 1500 

مربى در آن دوره شرکت کردند.
رئیس کمیته روان شناســى فدراســیون پزشکى 

ورزشى با اشــاره به بازخوردهاى مناسب به دست 
آمده از دوره برگزار شــده در رده پایه، خاطر نشان 
کرد: پس از آن تصمیم گرفتیم تا علاوه بر گروه سنى 
پایه این دوره براى گروه هاى سنى بالاتر نیز برگزار 
شــود. مربیان شــرکت کننده در این دوره با بحث 
فلسفه مربیگرى آشنا مى شوند و در راستاى رسیدن 
به اهداف یک ورزشــکار به آن ها کمک مى کنند. 
مساله مهمى که باید به آن توجه داشت این است که 
مقوله مربیگرى و آموزش تحت الشعاع مسائل مالى 
قرار نگیرد و مربیان بتوانند به هدف اصلى شــغل 
خود که کمک کردن به یک ورزشــکار است دست 

یابند.

از سوى فدراسیون پزشکى ورزشى برگزار مى شود

برگزارى دوره هاى ویژه روان شناسى براى مربیان ورزشى

ترك آن فکر کنم. من باید بــه نقش مایکل 
مدیــر  ورزشى مان ادواردز، 

و تعهد او اشاره کنم. کار 
بقیــه به اندازه فعالیت 
بــه این براى رسیدن ما 

جایگاه و عناوین 
مهم بود.»


